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Zápis z 10. jednání Rady pro vnitřní hodnocení 
VŠE 

Datum: 22. října 2024 

Přítomní: Petr Dvořák, Pavel Hnát, Tomáš Pavelka, Milan Nidl, Jiří Hnilica, Petr Musílek, Alena Vančurová (na část jednání), 
Radoslav Delina, Hana Machková, Martina Jiránková, Martin Lukeš, Hana Mikovcová, Petr Šimáček, Martin Pělucha, Jan 
Zouhar, Jakub Fischer (na část jednání), později dorazili Mojmír Sabolovič, Tomáš Kincl 

Omluvení: Radka Druláková, Marek Jindra, Jana Skálová, Karina Kubelková, Michaela Bauer, Ota Novotný 

Hosté: Veronika Skočdopolová, Josef Klement, Aleš Skřivan, Jana Vlčková, Marek Hudík, Daniela Pauknerová, Tomáš 
Zouhar, Adéla Zubíková 

  Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsal: Josef Klement   tajemník 

Schválil: Petr Dvořák   rektor 

 

Kontrola úkolů 

ID CO KDO DO KDY STAV 

     

     

 

Komentáře ke kontrole úkolů 

 

Program jednání 
1. Žádost o akreditaci studijního programu N-UT Udržitelná transformace a evropská konkurenceschopnost (FMV) 

2. Záměr předložit žádost o akreditaci studijního programu Economics of Markets and Organizations na NAÚ (FPH) 

3. Žádost o akreditaci studijního programu Management udržitelnosti (FPH) 
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4. Záměr předložit žádost o akreditaci habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem v oboru „Ekonomie“ 
na NAÚ (FPH) 

5. Záměr předložit žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu N-HD Moderní 
hospodářské dějiny na NAÚ (NF) 

6. Zařazení vedlejší specializace Asijská studia do studijních programů 

7. Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 

8. Zpráva o přijímacím řízení 

9. Zpráva o uplatnění absolventů 

10. Zpráva o vědecko-výzkumné a další tvůrčí činnosti VŠE a o jejich výsledcích 

11. Zpráva o kontrolní činnosti 

12. Různé 

 

Jednání řídil pan rektor Dvořák. Na úvod přivítal přítomné, konstatoval, že je přítomno 16 členů Rady pro vnitřní 
hodnocení VŠE (RVH) a RVH je tedy usnášeníschopná.  

Rada pro vnitřní hodnocení se hlasováním usnesla na výše uvedeném programu jednání.  

 

1. Žádost o akreditaci studijního programu N-UT Udržitelná transformace a evropská konkurenceschopnost (FMV) 

Akreditační spis včetně přístupového jména a hesla je dostupný na této adrese. 

Garantkou předloženého studijního programu je doc. Mgr. Jana Vlčková, Ph.D. Jedná se o profesně zaměřený 
magisterský navazující studijní program v češtině. Byl vytvořen v rámci projektu NPO Green Deal a bude obsahovat 
studijní opory v Moodle.  

Cílem navazujícího profesně orientovaného magisterského programu Udržitelná transformace a evropská 
konkurenceschopnost je připravit odborníky v oblasti udržitelné transformace, kteří budou mít hluboké porozumění 
principům a dopadům této transformace. Absolventi získají pokročilé teoretické znalosti týkající se fungování Evropské 
unie a změn souvisejících s udržitelnou transformací. Program klade důraz na ekonomické, sociální, technologické, 
environmentální a geopolitické výzvy s transformací spojené. V praktické oblasti získají absolventi dovednosti v 
projektovém řízení, udržitelném podnikání a strategiích ESG. Získají také dovednosti v oblasti udržitelného leadershipu 
a managementu změny. Základním východiskem programu je kritický přístup k udržitelné transformaci, která je 
vnímána jako příležitost pro rozvoj inovativního podnikání a strukturální změnu evropského vnitřního trhu. Tento 
přístup počítá s komplexním zohledněním přínosů a rizik na všech úrovních – od podniků a odvětví až po regiony, 
členské země a celou Evropskou unii – a to na základě široké škály dostupných dat. 

Maximální počet studentů zapsaných do studia v akademickém roce je 25.  

Fakulta navrhuje na pozici externího zpravodaje-hodnotitele doc. Ing. Lenku Slavíkovou, Ph.D., proděkanku Fakulty 
sociálně ekonomické Univerzity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem.  

Diskuse 

V diskusi se rektor Dvořák zajímal o dlouhodobou finanční udržitelnost malých studijních programů. Dle doc. Vlčkové 
budou dodatečné příjmy v budoucnu zajištěny také z úhrad exekutivních kurzů. Děkanka Jiránková dále vysvětlila, že 
se plánuje změna akreditace programu International Business, kam by kurzy mohly být zařazeny jako povinné a 
volitelné, čímž by se v nich zvýšil počet studentů. Prorektor Hnát vyjádřil přesvědčení, že po kurzech v oblasti 
sustainability bude rostoucí poptávka. Dále zmínil možnost nabízet kurzy v rámci vedlejší specializace Evropská 

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Pristup-k-akreditacim.aspx
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ekonomická integrace. Upřesnil, že kurzy jsou zásadně otevírány jednou za rok. Rektor Dvořák v další diskusi upozornil 
na neexistenci volitelných předmětů v programu, což u studentů vyvolává negativní reakce, a pror. Machková dodala, 
že u všech studijních programů by měl být prostor pro výjezd do zahraničí, který se bez volitelných předmětů těžko 
realizuje.  

Závěry a úkoly: 

Na jednání dorazili děkan Sabolovič a doc. Kincl, bylo přítomno 18 členů RVH. 

„RVH schvaluje doc. Ing. Lenku Slavíkovou, Ph.D. pro pozici zpravodaje-hodnotitele pro hodnocení žádosti o akreditaci 
studijního programu N-UT Udržitelná transformace a evropská konkurenceschopnost.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo 18 proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Tajemník informuje zpravodaje-hodnotitele a zajistí administrativní náležitosti hodnocení. OŘK provede formální 
kontrolu akreditačního spisu. 

 

 

2. Záměr předložit žádost o akreditaci studijního programu Economics of Markets and Organizations na NAÚ (FPH) 

Akreditační spis včetně přístupového jména a hesla je dostupný na této adrese. 

Garantem předloženého studijního programu je doc. Ing. Marek Hudík, Ph.D. Jedná se o akademicky zaměřený 
bakalářský studijní program v angličtině, který bude realizován ve spolupráci s Národohospodářským ústavem AV ČR 
(CERGE-EI). Doc. Hudík vysvětlil, že fakultu oslovila CERGE-EI s nabídkou společného bakalářského programu s tím, že 
by 60 % výuky zajistila FPH a 40 % CERGE-EI. Cílem je vychovávat si budoucí vědce již od tohoto stupně studia. 

Cílem bakalářského studijního programu Ekonomie trhů a odvětví je poskytnout studujícím komplexní porozumění 
ekonomickým principům fungování trhů a odvětví, se zaměřením na analýzu tržní dynamiky, konkurence a 
průmyslových struktur. Program připravuje absolventy na efektivní řešení složitých ekonomických problémů a tvorbu 
strategií pro veřejný i soukromý sektor. V době rostoucí tržní koncentrace nabízí tento program možnost komplexního 
zkoumání principů fungování trhů a různých forem organizací. Studující porozumí tržním procesům, chování firem a 
důsledkům tržních sil na konkurenci, inovace a společenský blahobyt. Prostřednictvím důkladné analýzy a reálných 
případových studií studijní program vybavuje studující nástroji pro analýzu složitých tržních prostředí, tvorbu 
efektivních strategií a smysluplný přínos k aktuálnímu diskurzu o tržní regulaci, politice konkurence a ekonomickém 
rozvoji. 

Maximální počet studentů zapsaných do studia v akademickém roce je 30. 

Diskuse 

Diskuse se zabývala charakteristikami akreditace studijního programu ve spolupráci s Národohospodářským ústavem 
Akademie věd. Jedním z klíčových bodů byla otázka držitele akreditace, kterým bude FPH, což ovlivňuje způsob 
předložení programu Národnímu akreditačnímu úřadu. Byly diskutovány právní otázky spojené s CERGE-EI, která je 
jiným subjektem než Národohospodářský ústav AV. Hovořilo se o nutnosti ověřit personální zabezpečení osob 
působících na Národohospodářském ústavu AV. Pror. Machková a další členové rady upozorňovali na úskalí 
spolupráce a navrhovali alternativy, jako je spolupráce s Fakultou sociálních věd (FSV). Byly také diskutovány finanční 
aspekty spolupráce, konkrétně rozdělení financí mezi VŠE a CERGE-EI a odečítání fixních nákladů VŠE, které děkan 
Hnilica vysvětlil. 

V návaznosti na vystoupení doc. Zouhara se rozběhla debata, zda by v případě této spolupráce nešlo o prolomení 
pravidla, podle kterého se studijní předměty mají primárně vyučovat interně – to znamená, že v případě předmětů 
zaměřených na ekonometrii by její výuku měla primárně zabezpečit katedra ekonometrie a podobně. V podobném 
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smyslu se vyjádřil i děkan Fischer. Dle děkana Hnilici a také pana rektora však má spolupráce s CERGE pro VŠE přidanou 
hodnotu, zejména z pohledu zavedené značky, vědecké spolupráce a kvalitního vzdělání.  

V některých případech byl kritizován stav předloženého spisu v InSIS (vztahu zaměstnanců vůči fakultě, garantování 
předmětů externisty z CERGE, jazyk výuky). Bylo také konstatováno, že jde o první žádost tohoto typu, která je 
v akreditačním modulu InSIS zpracovávána. 

Z diskuse vyplynula potřeba vyjasnění personálních náležitostí, doložení sebehodnotící zprávy a dopracování 
akreditačního spisu. Finální podoba akreditačního spisu programu by měla být dopracována dle připomínek a RVH 
předložena také ve formě kompletního PDF, které se bude odesílat na NAÚ. 

Závěry a úkoly: 

„RVH požaduje předložení kompletního dopracovaného akreditačního spisu studijního programu Economics of 
Markets and Organizations na příští jednání RVH.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 17 členů, proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

OŘK zajistí součinnost při vyplnění spisu a finalizaci exportu. 

 

3. Žádost o akreditaci studijního programu Management udržitelnosti (FPH) 

Akreditační spis včetně přístupového jména a hesla je dostupný na této adrese. 

Garantkou předloženého studijního programu je doc. PhDr. Daniela Pauknerová, Ph.D. Jedná se o profesně zaměřený 
magisterský navazující studijní program v češtině. Jedná se o českou verzi již akreditovaného studijního programu 
Sustainability Management. Program byl vytvořen v rámci projektu NPO. 

Profesní studijní program Management udržitelnosti je multidisciplinární a zaměřuje se na integraci principů 
udržitelného rozvoje do podnikové a veřejné správy. Program klade důraz na pochopení ekologických, ekonomických 
a sociálních aspektů udržitelnosti a zdůrazňuje jejich vzájemnou propojenost. Studenti se naučí, jak identifikovat a 
řešit komplexní problémy spojené s udržitelností, a to jak v teoretické, tak hlavně v praktické rovině. Hlavními pilíři 
programu jsou strategické plánování, environmentální management a ekonomika, sociální odpovědnost podniků, 
řízení lidí v duchu udržitelného rozvoje (tzv. Sustainable leadership), udržitelné finance a udržitelné podnikání. 
Studenti získají dovednosti v oblasti analýzy a hodnocení udržitelných projektů, učí se o inovativních přístupech k 
udržitelnosti a rozvoji zelené ekonomiky. Integrální součástí programu je zapojení studentů do praktických projektů a 
případových studií, které umožňují studentům aplikovat teoretické znalosti v reálných podmínkách. Toto se pak děje 
především prostřednictvím řízené podnikové praxe. Cílem programu je vyškolit odborníky, kteří jsou schopni efektivně 
integrovat principy udržitelného rozvoje do různých typů organizací a přispět tak k jejich dlouhodobému úspěchu a 
pozitivnímu dopadu na společnost a životní prostředí. 

Fakulta navrhuje na pozici externího zpravodaje-hodnotitele prof. Pavla Částku, který je momentálně Associate Dean 
for Professional Engagement na Xi´an Jiaotong-Liverpool University v čínském Su-čou. 

Diskuse 

Rektor Dvořák se zajímal o dlouhodobou finanční udržitelnost malých specializovaných studijních programů. Dle 
děkana Hnilici budou předměty nabízeny také jako volitelné v jiných studijních programech. Fakulta navíc zvolila takto 
malé číslo předpokládaného počtu studentů také z opatrnosti – i vzhledem k financování z projektu NPO a podmínce 
udržitelnosti. Pror. Hnát ocenil, že dva programy předkládané v rámci projektu NPO Green Deal jsou komplementární, 
jeden založený na makroekonomické aspekty, druhý na mikroekonomické. Vyjádřil přesvědčení, že zájem o programy 
v oblasti sustainability bude růst. Dále se hovořilo o některých formálních záležitostech akreditačního spisu.  

Závěry a úkoly: 
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Z jednání odešel děkan Fischer, bylo přítomno 17 členů rady. 

„RVH schvaluje prof. Pavla Částku pro pozici zpravodaje-hodnotitele pro hodnocení žádosti o akreditaci studijního 
programu Management udržitelnosti.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 členů, proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

Tajemník informuje zpravodaje-hodnotitele a zajistí administrativní náležitosti hodnocení. OŘK provede formální 
kontrolu akreditačního spisu.  

 

4. Záměr předložit žádost o akreditaci habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem v oboru „Ekonomie“ na 
NAÚ (FPH) 

Akreditační spis je dostupný v aplikaci akreditace.vse.cz po přihlášení. 

Záměr prezentoval děkan Hnilica. V posledních letech došlo na FPH VŠE k silnému personálnímu posílení oboru 
Ekonomie, které se projevilo i ve výzkumné činnosti fakulty. Výzkumná činnost se zaměřuje jak na tradiční ekonomii 
– makroekonomii a mikroekonomii (zde již ne výhradně na problematiku firem, ale i na problematiku jiných 
ekonomických subjektů), dějiny ekonomických teorií, tak i na behaviorální a experimentální ekonomii, finanční 
ekonomii, institucionální ekonomii, ekonomii inovací či energetickou ekonomii. Je tak zřejmé, že zaměření vědecké 
činnosti již nespadá pouze do oboru managementu a aplikované manažerské ekonomie, ale právě i do „čistější“ 
Ekonomie. Řada současných akademických pracovníků je svým profesním zaměřením blíže právě k ekonomické teorii 
a aplikované ekonomii. Proto došlo k rozhodnutí o podání této žádosti o habilitační řízení a řízení ke jmenování 
profesorem v oboru Ekonomie 

Na FPH VŠE jsou v současnosti realizovány dva související doktorské studijní programy: Management a manažerská 
ekonomie a Ekonomie. U DSP Ekonomie sice již nejsou přijímáni noví studenti a akreditace v letošním roce končí, ale 
uvažuje se o jeho opětovném akreditování, právě z důvodu zájmů studentů o DSP v oboru Ekonomie a z důvodu 
silného posílení výzkumné činnosti v tomto oboru. 

Vedle výzkumné činnosti v oboru Ekonomie dochází na FPH VŠE i k realizaci a rozvoji pedagogické činnosti tohoto 
zaměření. Jde zejména o nově vytvořenou vedlejší specializaci Behaviorální ekonomie či připravovaný společný 
bakalářský program zaměřený na aplikovanou ekonomii s CERGE-EI. Vedle toho jsou samozřejmě na fakultě vyučovány 
i tradiční kurzy mikroekonomie (či manažerské ekonomie) a makroekonomie (aplikované makroekonomie) v 
bakalářských a magisterských programech. Katedra manažerské ekonomie zajišťuje výuku ekonomie – 
mikroekonomie a makroekonomie – na většině fakult Vysoké školy ekonomické v Praze ve všech typech studijních 
programů. 

Diskuse 

V diskusi hovořil děkan Musílek o potřebě fakulty disponovat doktorským studijním programem s uvedeným 
zaměřením, kdy děkan vyjádřil obavu, že končící DSP Ekonomie nemusí být pro NAÚ dostatečný. Dle děkana Hnilici a 
doc. Pavelky však fakulta disponuje DSP Management a manažerská ekonomie, který v sobě oblast ekonomie 
obsahuje. Doc. Hudík vysvětlil, že fakulta měla v období 2009–2019 habilitační a profesorské řízení v oboru Ekonomie 
a nyní chce využít personálního posílení v této oblasti. Dle doc. Pavelky, pror. Machkové i rektora Dvořáka je velmi 
žádoucí, aby VŠE disponovala habilitačním řízením a řízením ke jmenování profesorem v oboru Ekonomie. 

Závěry a úkoly: 

 „Rada pro vnitřní hodnocení VŠE schvaluje podle článku 34 odst. 2 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, 
tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE 
záměr předložit žádost o akreditaci habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem v oboru Ekonomie Fakulty 
podnikohospodářské Národnímu akreditačnímu úřadu pro vysoké školství.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo 15 členů, proti 0, zdržel se 2. Návrh byl přijat. 
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OVV provede finální kontrolu akreditačních spisů.  

OŘK zajistí odeslání žádosti na NAÚ. 

 

5. Záměr předložit žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu N-HD Moderní hospodářské 
dějiny na NAÚ (NF) 

Akreditační spis včetně přístupového jména a hesla je dostupný na této adrese. 

Garantem magisterského navazujícího studijního programu je prof. PhDr. Ing. Aleš Skřivan, Ph.D. Jedná se o 
akademicky zaměřený navazující magisterský studijní program v češtině kombinující Ekonomické obory s Historickými 
vědami (50:50). Fakulta žádá o souhlas s předložením žádosti o prodloužení doby platnosti akreditace na NAÚ.  

Cílem navazujícího magisterského studijního programu Moderní hospodářské dějiny je prohloubit znalosti z ekonomie 
a hospodářských dějin v širším kontextu vývoje důležitých ekonomických procesů a událostí 20. století s důrazem na 
vývoj vybraných významných ekonomik. Nezbytností pro naplnění cílů studia je také seznámení studentů s 
relevantními souvislostmi a fenomény předcházejícího období (19. století) a reálným ekonomickým vývojem na 
počátku 21. století a rovněž výklad hospodářských dějin v širším kontextu politického vývoje. Ekonomický rámec výuky 
tvoří především pokročilé kurzy makroekonomie a mikroekonomie. Studijní program je koncipován tak, aby v něm 
mohli studovat absolventi všech bakalářských studijních programů VŠE (respektive i dalších vysokých škol v ČR). Tento 
studijní program připraví absolventy pro práci ve státní správě, akademické sféře, vědeckých institucích, neziskovém 
sektoru, ve sdělovacích prostředcích, případně i diplomacii. 

NAÚ si v rámci rozhodnutí o udělení akreditace vyžádal k 1. 5. 2023 předložení kontrolní zprávy k tomuto programu, 
která byla odeslána 25. 4. 2023. V květnu 2023 si NAÚ vyžádal doplnění této zprávy, které bylo odesláno 20. 6. 2023. 
V lednu 2024 informoval NAÚ, že bere zprávu na vědomí a „…současně důrazně upozorňuje, že publikační a další tvůrčí 
činnost vyučujících je nevyrovnaná. Zatímco u některých vyučujících je nadstandardní, u jiných (zvláště vyučujících 
zaměřujících se na oblast ekonomie) je nedostatečná (chybí zejména publikace v časopisech s výsledky typu Jimp a Jsc) 
či má spíše jen dílčí souvislost se zaměřením studijního programu a vyučovaných předmětů. S ohledem na datum 
platnosti akreditace Rada NAÚ nevyžaduje novou kontrolní zprávu, upozorňuje však, že při případné budoucí 
reakreditaci studijního programu ověří, zda došlo k odpovídajícímu zkvalitnění publikační a další tvůrčí činnosti 
vyučujících (včetně zlepšení v oblasti citačních ohlasů této činnosti), a zda jsou na pracovišti v dostatečné míře řešeny 
externí vědecké a výzkumné projekty.“ 

Prof. Skřivan informoval členy rady o publikační činnosti a projektech smluvního výzkumu. Dále popsal změny, ke 
kterým v programu v čase došlo. Například jde o zařazení dvou kladně hodnocených studijních předmětů: Ekonomická 
teorie politiky a Ekonomický a politický vývoj Evropy ve 20. století. Dále došlo k vytvoření celkově 9 Moodle kurzů pro 
zapojené studijní předměty, nebo k dalším drobným dílčím změnám. 

Diskuse 

Diskuse se soustředila na několik klíčových bodů týkajících se akreditace a kvality studijního programu. Pror. Hnát 
zdůraznil, že ve formálních dokumentech byly dílčí chyby, například nesprávné zařazení volitelných předmětů jako PZ 
a ZT, což je v rozporu s pravidly. Také upozornil na formální nedostatky formulářů životopisů (výuka v jiných studijních 
programech, opakované uvádění dohod o provedení práce, publikační činnost mimo typy požadované NAÚ). Děkanka 
Zubíková vysvětlila, že některé chyby v akreditační žádosti vznikly automatickým načítáním dat a souhlasila 
s dodatečnou kontrolou a opravou. Pror. Hnát a rektor Dvořák vyjádřili obavy ohledně publikační a grantové činnosti, 
kde sice prof. Skřivan má kvalitní publikační činnost, ale někteří další akademici vykazují výrazně slabší výsledky. Dle 
prof. Skřivana jsou však konkrétní akademici se slabší publikační činností nadprůměrně dobře hodnoceni ve výuce, 
což by mělo být také bráno v potaz.   

Pror. Lukeš a rektor Dvořák vyjádřili pochybnosti ohledně toho, zda jsou projekty dostatečně zacílené na program, což 
by mohlo představovat riziko při akreditaci. Prof. Skřivan argumentoval, že program je vyvážen mezi ekonomickými 
obory a historickými vědami, což umožňuje zahrnutí ekonomicky zaměřených projektů. Doc. Pavelka navrhl konkrétní 

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/SitePages/Pristup-k-akreditacim.aspx
https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EfvOJqRf8aBNhFr2s7on64YBPIVOv5wC87mCzSHVXSf7DA?e=WM113N
https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EVROIaN3_49FolBdAffTgLYB9O9fXdeW1ytBJkhys2TeFA?e=YrIr6Y
https://vse.sharepoint.com/:b:/s/RadaprovnitnhodnocenVE/EXMvOGtJn6tNsuzw83MbGY8Bv6dP1Hq-pj24E8n2fmd3aA?e=NZvyte
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úpravu popisu grantové činnosti do žádosti. Pror. Hnát připomněl závěry poslední kontrolní zprávy NAÚ a vyjádřil 
pochybnost, zda se situace v oblasti tvůrčí činnosti zlepšila. 

V průběhu diskuse se řešila také otázka zapojení externistů jako garantů předmětu. Doc. Pavelka poukázal na to, že i 
externisté mohou být akceptováni ve výuce, pokud jejich zapojení bude náležitě zdůvodněno. Dle pravidel VŠE to ale 
není možné na pozici garanta. Děkanka Zubíková navrhla zredukovat počet předmětů ve volitelné části programu. 
Rektor vyjádřil obavy, zda je současná struktura programu udržitelná a zda bude zajištěn dostatečný počet studentů. 
Zmiňoval také potřebu konkretizace sebehodnotící zprávy, zejména v oblastech, na které upozorňuje kontrolní zpráva 
NAÚ. Dle prof. Skřivana má katedra dlouhodobě udržitelné financování a výuka hospodářských dějin má na VŠE 
dlouhou tradici.  

Závěry a úkoly: 

Doc. Mikovcová odešla, bylo přítomno 16 členů rady. 

„RVH požaduje předložení kompletního dopracovaného akreditačního spisu studijního programu Moderní 
hospodářské dějiny na příští jednání RVH.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 členů rady, proti 0, zdržel se 0. Návrh byl přijat. 

Doc. Mikovcová se vrátila na jednání, bylo přítomno 17 členů rady. 

OŘK zajistí součinnost při vyplnění spisu a finalizaci exportu. 

 

6. Zařazení vedlejší specializace Asijská studia do studijních programů 

Děkanka Jiránková žádala RVH o projednání návrhu zařadit novou vedlejší specializaci Asijská studia do studijních 
programů magisterského navazujícího stupně vyučovaných v prezenční formě v českém jazyce, s výjimkou profesních 
studijních programů. 

Garantkou VS Asijská studia je doc. Ing. Zuzana Stuchlíková, Ph.D. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje přiřazení vedlejší specializace Asijská studia do studijních programů magisterského navazujícího 
stupně vyučovaných v prezenční formě v českém jazyce, s výjimkou profesních studijních programů.“ 

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 členů, proti 0, zdržel se 1. Návrh byl přijat. 

OŘK zajistí evidenci nároků na vedlejší specializaci v InSIS. 

 

7. Harmonogram kontrolních zpráv na NAÚ 

Kontrolní zpráva pojednávající o studijních programech NF byla dokončena po minulém jednání RVH a odeslána na 
NAÚ 5. 6. 2024. Na základě minulého jednání RVH došlo k úpravě kontrolní zprávy pro N-UP Učitelství ekonomických 
předmětů pro střední školy a následnému odeslání na NAÚ 30. 9. 2024. 

Na tomto jednání byla k jednání předložena kontrolní zpráva o personálním zabezpečení oboru a vědecko-výzkumné 
činnosti pro habilitační řízení Management Fakulty managementu Jindřichův Hradec. Jde o průběžnou zprávu po pěti 
letech. Doc. Kincl informoval radu o detailech zprávy. V následné diskusi rektor Dvořák doporučil posílit grantovou 
činnost a zmínil potřebu jmenování profesora v oboru Management. Dle děkana Saboloviče fakulta za letošní rok 
podala velké množství grantových žádostí. Dále se hovořilo o výzkumném elementu dílčích ne-vědeckých grantů jako 
jsou Visegrádské fondy nebo Interreg Europe a dalších. 

https://vse.sharepoint.com/:w:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-10-22/07%20FMJH_RNAU-schvaleno-2022-203-4_H+P_Pr%CC%8Ci%CC%81loha%20A-G.doc?d=wadc751d5672145f3ad055b08694dee01&csf=1&web=1&e=LkmiX3
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Níže je uveden seznam kontrolních zpráv, které VŠE předkládá NAÚ (plný seznam zde): 

Název akreditace  Typ  Kontrolní zpráva  Termín  Odesláno  
Studijní programy NF  
  

  Rada NAÚ se na svém zasedání rovněž zabývala 
kontrolní zprávou Vysoké školy ekonomické v 
Praze, která se týkala údajů, jakým způsobem Rada 
pro vnitřní hodnocení vysoké školy prověřila 
(popřípadě zamýšlela prověřit) změny v 
personálním zabezpečení studijních programů 
uskutečňovaných na Národohospodářské fakultě 
vysoké školy (zvláště pokud šlo o změny garantů   
studijních programů, garantů základních 
teoretických předmětů profilujícího základu a 
garantů ostatních předmětů profilujícího základu, 
resp. o otázku, zda garanti studijních 
programů/studijních předmětů vyhovovali 
akreditačním standardům, mj. i s ohledem na 
zaměření jejich publikační a další tvůrčí činnosti).   
Usnesení č. 142/2024:  
Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké 
školství bere kontrolní zprávu na vědomí a 
současně požaduje další kontrolní zprávu o 
projednání písemného stanoviska 
Národohospodářské fakulty vysoké školy k bodům, 
které nebyly dosud dostatečně vyjasněny, Radou 
pro vnitřní hodnocení vysoké školy. O předložení 
uvedené kontrolní zpráva Rada NAÚ žádá 
bezprostředně po příštím zasedání Rady pro vnitřní 
hodnocení vysoké školy.  

15.06.2024  5.6.2024  

Učitelství ekonomických 
předmětů pro střední školy  

N  Rada NAÚ dále požaduje předložit kontrolní zprávu 
o personálním zabezpečení studijního programu, o 
provedených úpravách studijního plánu a obsahu a 
rozsahu SZZ a o řešených externích vědeckých a 
výzkumných projektech souvisejících se 
zaměřením studijního programu na učitelství 
ekonomických předmětů (v rozsahu příloh B-IIa, C-I 
a C-II žádosti o akreditaci).  

30.09.2024  30.09.2024  

Management  HŘ  o personálním zabezpečení oboru a vědecko-
výzkumné činnosti (v rozsahu příloh D-I, F-I a F-V 
žádosti o akreditaci).  

31.12.2024    

Obchodní a mezinárodní 
hospodářské právo  

D  o řešených externích vědeckých a výzkumných 
projektech, a to včetně projektů s odpovídajícím 
mezinárodním rozměrem (v rozsahu přílohy C-II 
žádosti o akreditaci), a o naplňování podmínky 
zahraniční stáže či jiného zapojení do mezinárodní 
vědecké činnosti u studentů doktorského studia.  

30.06.2025    

Mezinárodní ekonomické 
vztahy  

HJŘ  o zapojení do řešení mezinárodních vědeckých a 
výzkumných projektů a o publikační činnosti 
akademických pracovníků zajištujících obor řízení 
v zahraničních impaktovaných časopisech – 
zejména v časopisech nacházejících se v Q1 a Q2 (v 

31.10.2026    

https://vse.sharepoint.com/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Lists/Hodnotc%20zprvy%20pro%20NA/AllItems.aspx
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rozsahu příloh D-I, F-I, F-II a FV žádosti o 
akreditaci). Rada NAÚ požaduje předložení 
uvedené kontrolní zprávy k 31. říjnu 2026.  

Mezinárodní politické 
vztahy  

HJŘ  o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu 
příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci),  

31.12.2026    

Obchodní právo  HŘ  o personálním zabezpečení oboru řízení a o 
vědecké a výzkumné činnosti pracoviště (v rozsahu 
příloh D-I, F-I, F-II, F-V a G-I žádosti o akreditaci)  

31.12.2026    

Ekonometrie a operační 
výzkum  

HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů 
a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci).  

31.05.2028    

Statistika  HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti pracoviště s 
odpovídajícím mezinárodním rozměrem, včetně 
informací o zapojení do řešení zahraničních grantů 
a projektů (v rozsahu přílohy D-I žádosti o 
akreditaci).  

31.05.2028    

Finance  HJŘ  o vědecké a výzkumné činnosti 
pracoviště související s oborem řízení (v 
rozsahu přílohy D-I žádosti o akreditaci).  

30.06.2028    

 

 

Závěry a úkoly: 

RVH projednala kontrolní zprávu habilitačního řízení v oboru Management. 

OŘK zajistí odeslání kontrolní zprávy na NAÚ do 31. 12. 2024. 

 

8. Zpráva o přijímacím řízení 

Zprávu prezentoval pror. Hnát.  

Hlavními závěry zprávy jsou: 

1. Počet uchazečů o bakalářské studium již mírně poklesl, ačkoliv populační prognóza byla pro rok 2024 ještě příznivá 
(růst populace až do roku 2027 a následný pokles do roku 2032). Počet zapsaných studentů se zvýšil. 

2. Počet uchazečů o magisterské studium i počet zapsaných se oproti loňsku mírně zvýšil, zapsaných je však stále méně 
než před třemi roky. 

3. Nejvíce uchazečů pochází z Prahy, následuje Středočeský kraj, cizinci (bez SR) a Slovensko. Nejvíce cizinců se zapisuje 
na FMV a FPH. 

4. Většina zapsaných uchazečů v češtině čerpá informace z webu VŠE a fakulty a od rodiny a přátel. Na anglických 
programech dominují informace od současných studentů VŠE a informace vyhledávané na internetu. 

Navrženými opatřeními jsou: 

1. Posílit zájem uchazečů o studium implementací moderních metod výuky a posílení získaných znalostí a kompetencí 
a transparentně komunikovat obsah studijních programů a získané kompetence (ESF+). 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-10-22/08%20Zpra%CC%81va%20o%20pr%CC%8Ciji%CC%81maci%CC%81m%20r%CC%8Ci%CC%81zeni%CC%81_r%CC%8Ci%CC%81jen_2024.pdf?csf=1&web=1&e=zhQ3x4
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2. Jasně stanovit počty přijímaných uchazečů pro všechny programy v kontextu populační prognózy a financování ze 
strany MŠMT. 

3. Posílit pozici VŠE jako opinion leadera v ekonomických tématech v ČR. 

4. Implementovat další vylepšení přijímacího řízení v InSIS a dále sjednotit jeho průběh. 

 

Diskuse 

V diskusi se hovořilo o nutnosti zintenzivnit propagaci studijních programů. 

Závěry a úkoly: 

Odešla prof. Vančurová, bylo přítomno 16 členů rady. 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 4 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o přijímacím řízení za rok 2024.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 členů, proti 0, zdržel se 0. Zpráva byla přijata. 

 

9. Zpráva o uplatnění absolventů 

 Zprávu prezentoval pror. Hnát v zastoupení pror. Novotného. 

Hlavními závěry jsou: 

1. Z celkového počtu respondentů bylo 57 % žen a 43 % mužů.  
2. 68 % absolventů začalo pracovat v prvních třech ročnících studia, necelých 6 % absolventů v průběhu studia 

nepracovalo vůbec.  
3. Během studia absolventi pracovali z většiny na poloviční úvazek.  
4. Náplň práce absolventů z většiny odpovídala jejich oboru studia. Jinak tomu bylo pouze na 

Národohospodářské fakultě.  
5. 48 % absolventů si našlo práci ihned po ukončení studia. 42 % absolventů pokračovalo v práci, kterou si našli 

během studia.  
6. Nejčastějším způsobem nalezení práce byla reakce na inzerát.  
7. Od momentu ukončení studia, 48 % absolventů zůstalo u jednoho zaměstnavatele, necelých 17 % absolventů 

začalo podnikat.  
8. 47 % absolventů pracuje ve firmě o velikosti nad 500 zaměstnanců.  
9. Jako místo výkonu svého pracovní činnosti nejvíce absolventů (78 %) označilo Prahu.   
10. Nejvyšších průměrných výdělků dosahují absolventi Fakulty informatiky a statistiky.  
11. V rámci bakalářského, nebo navazujícího magisterského studia se na zahraniční studijní pobyt vydalo 45 % 

dotázaných absolventů. 
12. Jako největší přínos zahraničního studijního pobytu absolventi nejčastěji uvedli získané jazykové dovednosti.  

Diskuse 

V diskusi se hovořilo klesajícím počtu vyplněných dotazníků během bakalářských a magisterských promocí, přičemž 
anketa nyní probíhá jen digitálně. Fakulty byly vyzvány, aby vyplnění ankety absolventů u promocí věnovaly 
dostatečnou pozornost. 

Závěry a úkoly: 

https://vse.sharepoint.com/:w:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-10-22/09%20Zpr%C3%A1va%20o%20uplatn%C4%9Bn%C3%AD%20absolvent%C5%AF%20(%C5%99%C3%ADjen,%202024).docx?d=w409d76a655e24d68b250458fd73a5c4d&csf=1&web=1&e=5Cqz5T
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„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 4 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o uplatnění absolventů za rok 2024.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 členů, proti 0, zdržel se 0. Zpráva byla přijata. 

 

10. Zpráva o vědecko-výzkumné a další tvůrčí činnosti VŠE a o jejich výsledcích 

Zprávu prezentoval pror. Lukeš. 

Jelikož VŠE usiluje o to být mezinárodně uznávanou výzkumnou organizací a zároveň zlepšit hodnocení VŠE v rámci 
připravované M2025+ (dále jen Metodika) v roce 2025, je třeba se v rámci dlouhodobé strategie zaměřit zejména na 
kvalitu výzkumné činnosti, posílení její mezinárodní dimenze a zvýšení společenské relevance výzkumu. Konkrétně se 
jedná o:  

1. zvýšení kvality vědecko-výzkumných výsledků hodnocených v modulu 1 Metodiky,  
2. zvýšení počtu a finančního objemu řešených zahraničních výzkumných projektů,  
3. zvýšení publikačních výstupů v renomovaných impaktovaných časopisech (D1, Q1 a Q2 dle AIS WoS), a to 

zejména v oborech akreditovaných na VŠE,  
4. zvýšení prokazatelného impaktu výzkumu VŠE na soukromé i veřejné organizace a společnost jako takovou,  
5. zvýšení počtu a finančního objemu řešených projektů smluvního výzkumu,  
6. 6. zvýšení kvality a studijní úspěšnosti v oblasti doktorského studia. 

 

Navržená opatření:  

1. implementovat doporučení MEPu,  
2. poskytnout kvalitní servis akademickým pracovníkům pro výzkumnou činnost v oblasti základního, 

aplikovaného i smluvního výzkumu (informační servis, projektová podpora, administrativní podpora, 
onboarding atd.),  

3. zvýšit efektivnost alokace finančních prostředků na vědecko-výzkumnou činnost se zohledněním základních 
principů Metodiky,  

4. finančně podpořit excelentní výzkumné pracovníky a doktorandy a podpořit přijetí nových kvalitních 
zahraničních doktorandů a postdoků,  

5. změna minimálních doporučených požadavků v rámci habilitačního a profesorského jmenovacího řízení ve 
smyslu posílení důrazu na kvalitu vědecko-výzkumné a publikační činnosti,  

6. podpora předmětů doktorského studia a workshopů zaměřených na metody vědeckovýzkumné činnosti, 
projektovou činnost a efektivní publikační činnost, zvýšení kvality práce školitelů vč. implementace standardu 
školitele, a to napříč všemi fakultami VŠE,  

7. zvýšit důraz na společenskou relevanci výzkumu, mj. prostřednictvím ocenění za společenský impakt,  
8. zefektivnit vědeckou ediční činnost na VŠE a podporovat zapojení akademických pracovníků VŠE do edičních 

rad prestižních časopisů a vědeckých panelů. 

Diskuse 

Diskuse se zaměřila na otázky týkající se kvality publikačních výsledků a jejich vlivu na habilitační a jmenovací řízení. 
Doc. Pavelka zdůraznil, že mezinárodní projekty jsou pro tato řízení klíčové, zatímco děkan Musílek upozornil na 
zkreslení výsledků publikací v kategoriích D1 a Q1, způsobené zahrnutím doktorandů s horšími výsledky. Pror. Lukeš 
navrhl, že by bylo vhodné snížit počet doktorandů a být více selektivní, a dále zmínil plán na optimalizaci databáze 
výzkumných výsledků v rámci projektu OP JAK Výzkumné prostředí. 

Diskutující se dotkli také problematiky metodiky hodnocení, kde některé školy nezahrnují publikace s horšími výsledky 
(Q4), což ovlivňuje celkové statistiky. Dle pror. Lukeše by nová metodika měla hodnotit podíl publikací v Q1 a Q2 na 
počet výzkumníků, což vyžaduje pečlivý výběr, koho zahrnovat do reportu. Doc. Pavelka poznamenal, že zatímco Q1 

https://vse.sharepoint.com/:b:/r/sites/RadaprovnitnhodnocenVE/Podklady%20pro%20jednani%20RVH/2024-10-22/10%20ZoTC_RVH_2024_final.pdf?csf=1&web=1&e=rrjaMh
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jsou často zahraniční časopisy s nižším dopadem na české prostředí, české Q4 publikace mohou mít reálný vliv na 
národní situaci. Pror. Lukeš navrhl, aby se vědecká relevance posuzovala přes excelentní časopisy, zatímco 
společenský dopad by se hodnotil podle aplikovaného výzkumu. Prof. Delina upozornil na aktuální mezinárodní 
grantové příležitosti zaměřené na výzkumná centra a transfer znalostí. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 4 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o vědecko-výzkumné a další tvůrčí činnosti VŠE a o jejich výsledcích za rok 2024.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo 15 členů, proti 0, zdržel se 1. Zpráva byla přijata. 

 

11. Zpráva o kontrolní činnosti 

Zprávu o kontrolní činnosti prezentoval kvestor Zouhar.  

Hlavní závěry jsou:  

1. Veškerá kontrolní činnost týkající se hodnoceného období prokázala, že na Vysoké škole ekonomické v Praze jsou 
dodržována zákony stanovená pravidla, rozhodnutí poskytovatelů i interní závazné dokumenty tj. směrnice rektora 
SR 06/2008 „Systém řízené dokumentace“, v platném znění, a směrnice rektora SR 07/2008 „Kontrolní řád“, v platném 
znění, které jednoznačně stanoví zásady a odpovědnosti pracovníků při provádění hospodářských a účetních 
operacích a zásady pro zabezpečení plynulého oběhu účetních i neúčetních dokladů a jejich přezkušování z hlediska 
věcné a formální správnosti, účelnosti, účelovosti a hospodárnosti.  

2. Při kontrolách a auditech nebyla učiněna žádná závažná kontrolní zjištění.  

 

Mezi navržená opatření patří:  

1. V rámci činnosti Oddělení interní kontroly a auditu je nutno opakovaně provádět ověřování provázanosti a 
funkčnosti kontrolního a řídicího systému na VŠE, zejména pak kontrolu aktualizace předmětných předpisů v 
návaznosti na změny právních předpisů.  

2. Zvýšenou pozornost je třeba věnovat zejména kontrole v oblasti dohledu nad plněním požadovaných výstupů 
projektů v rámci řízení těchto projektů. 

Bez diskuse. 

Závěry a úkoly: 

„RVH schvaluje podle článku 23 odst. 5 Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE Pravidelnou hodnotící 
zprávu o kontrolní činnosti za rok 2023.“  

Pro přijetí návrhu hlasovalo 16 členů, proti 0, zdržel se 0. Zpráva byla přijata. 

 

12. Různé 

Prof. Delina informoval členy rady o možných budoucích trendech v oblasti evropského financování vědy a výzkumu. 
Vysvětlil specifika identifikace renomovaných partnerů z nejlepších univerzit pro společné studijní programy a také 
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způsob, jak se VŠE může zapojit do prestižních aliancí – zejména tím, že bude vysílat své zástupce na networkingové 
akce a podobně.  

Rektor poděkoval všem členům rady za jejich čas a energii a jednání rady ukončil.  

 

Další jednání rady  
17. 12. 2024 

18. 3. 2024 

20. 5. 2024 
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